
Miskolc Megyei Jogú Város
Roma Nemzetiségi Önkormányzata

441.054-17/2017.

J E G Y Z Ő K Ö N Y V

Készült: Miskolc Megyei Jogú Város Roma Nemzetiségi Önkormányzatának 2017. december 6.
napján 16:00 órai kezdettel tartott közmeghallgatásáról.

Helyszín:   A Polgármesteri Hivatal Közgyűlési Terme

Jelen vannak:
• Váradi Gábor elnök, Gulyás Ferenc elnökhelyettes, Lakatos Ernő és Bozik János testületi

tagok
• Miskolc  Megyei  Jogú  Város  Polgármesteri  Hivatala  részéről:  Miklós  Béláné  aljegyző,

Forgácsné  dr.  Vattay  Zita  jogi  ügyintéző  a  jegyző  képviseletében,  Sipos  Melinda
önkormányzati ügyintéző, Dr. Kavecsánszki Réka jogi ügyintéző

Meghívottak: a mellékelt jelenléti ív szerint.

Váradi Gábor elnök:  Köszönti a megjelenteket.  Egy szomorú hírrel kezdi a közmeghallgatást.
Elmondja,  hogy a  múlt  hét  folyamán  tragikus  hirtelenséggel  elhunyt  a  Borsod-Abaúj-Zemplén
Megyei Roma Területi Nemzetiségi Önkormányzat elnökhelyettese, Balázs József. Balázs József
nagyon aktív ember volt, hosszú évekig segítette a taktaharkányi, illetve a megyei roma közösségek
munkáját.  Fontos  hogy  a  mai  napon  róla  is  megemlékezzenek.  Megkéri  a  jelenlévőket,  hogy
félperces néma csenddel emlékezzenek meg az elhunytról.

/Néma felállással emlékeznek meg az elhunytról./

Váradi Gábor elnök:  Megállapítja, hogy a Testület 4 képviselője megjelent, a közmeghallgatás
határozatképes,  amelyet  megnyit.  Kéri,  hogy  szavazzanak  a  jegyzőkönyvvezető,  valamint  a
jegyzőkönyv-hitelesítő  személyéről.  Jegyzőkönyvvezetőnek  Sipos  Melindát,  jegyzőkönyv-
hitelesítőnek Gulyás Ferencet javasolja.

A Testület  a  jegyzőkönyvvezetőre  tett  javaslatot  4  igen  szavazattal
elfogadta és megbízza Sipos Melindát a jegyzőkönyv vezetésével.

A Testület a jegyzőkönyv hitelesítőjére tett javaslatot 4 igen szavazattal
elfogadta és megbízza Gulyás Ferencet a jegyzőkönyv-hitelesítői feladat
ellátásával.

Váradi Gábor elnök:  Kéri  képviselőtársait,  szavazzanak  arról,  hogy a  mai testületi  ülésen – a
meghívó szerint – közmeghallgatást tartanak.

A  Testület  4  igen szavazattal az ülés napirendjét  a meghívóban
foglaltak szerint állapította meg.

Váradi Gábor elnök:  Nagy szeretettel köszönti  a megjelent  vendégeket,  valamint Dr.  Vereckei
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Csaba dandártábornokot, a Megyei Rendőr-főkapitányság vezetőjét, Dr. Bogyay Ferencet, a Városi
Rendőrkapitányság  vezetőjét,  Kovács  László  Csabát,  a  Miskolci  Önkormányzati  Rendészet
vezetőjét, Balajti Pétert a MIVÍZ Kft. részéről, Miklós Béláné aljegyző asszonyt, a Miskolc Megyei
Jogú  Város  Polgármesteri  Hivatalának  részéről  jelenlévő  munkatársakat,  illetve  Fási  Viktort,  a
PROHUMAN 2004. Kft. részéről, aki egy új lehetőségről kíván beszélni.
A cél, hogy minél többen kerüljenek velük kapcsolatba és kihasználják a cég kínálta lehetőségeket.
Felkéri Fási Viktort, hogy tartson rövid tájékoztatót.

Fási Viktor: Megtiszteltetés számára, hogy jelen lehet a közmeghallgatáson. Bemutatja és egyben
köszöni a munkáját kolléganőjének, Dolonics Marinának. Elmondja, hogy a PROHUMAN 2004
Kft.  egy  munkaerő-kölcsönző  cég,  amely  országos  és  nemzetközi  partnerekkel  egyaránt
kapcsolatban van. Saját szívügyének érzi a hátrányos helyzetűek segítését. Megjegyzi, hogy ő is
tagja egy civil szervezetnek. A Kft.-ben végzett munkája során egy külön termelési egységet vezet.
A miskolci  stratégiai  irodájuk  tevékenysége  szinte  az  egész  országra  kiterjed.  Balogh  János
sajóhídvégi  képviselővel  került  először  kapcsolatba,  aki  megkérdezte  tőle,  hogy  a
közfoglalkoztatásban  nem  álló  személyeknek  tudna-e  valamilyen  munkát  biztosítani.  Emiatt  a
kolléganőjével  kitelepültek  Sajóhídvégre,  ahol  sikerült  egy  70  fős  csapatot  szervezni,  akiknek
tájékoztatást  tartottak  a  munkalehetőségekről.  A kérése  most  azok felé  irányul,  akik biztosítani
tudnak egy helyet, egy fórumot, ahol tájékoztathatják a leendő munkavállalókat a lehetőségeikről.
Hangsúlyozza, hogy a cégükön keresztül  sokkal  könnyebb a megfelelő munkahely megtalálása,
mint az átlagos, hosszú keresési folyamatban, amely így a segítségükkel leredukálódik. Ezzel együtt
a cégről készült prospektusokra hívja fel a jelenlévők figyelmét.

Váradi  Gábor elnök: Azt  gondolja,  hogy nagy segítséget,  lehetőséget  jelent  a  piacvezető  cég
munkája annak érdekében, hogy felszámolják a közmunkát. Nemrégiben egy telefonhívás érkezett a
Munkaügyi Központtól, hogy tömegesen lehet különböző képzésekre jelentkezni.

Beszámol az elmúlt  év eseményeiről.  Miskolc Miskolci Megyei  Jogú Város Roma Nemzetiségi
Önkormányzata nem egy „klasszikus” nemzetiségi önkormányzat  feladatait látja el. Szervezetük
tevékenységei túlmutatnak a nemzetiségi törvényben leírt feladatokon. Fontos társadalmi és roma
integrációs  feladatokat  látnak  el,  ami  a  Magyar  Kormány  roma  integrációs  törekvéseivel  is
megegyezik.
Az Ökumenikus „Karácsonyi gyertyaláng 2016.” elnevezésű rendezvénysorozat 2017. januárjában
zárult  le.  Az  év  elején  ételosztásokat  végeztek a  város  különböző pontjain.  Az  adománygyűjtő
pontokon keresztül körülbelül 800- 1000 zsák ruhát osztottak szét a rászorulóknak. Megköszöni az
ebben résztvevő önkéntesek, képviselők és minden munkatárs munkáját. Megjegyzi,  hogy nehéz
feladat egy olyan közösséget képviselni, amelyik lelkileg-testileg megtépázott és a megélhetésért
küzd. Sajnos vannak, akik úgy vélik, semmit nem csinálnak, de ugyanakkor vannak, akik pozitívan
vélekednek a munkájukról. Amilyen feladatokat ellátnak, azokat teljesen önként és ingyen végzik.
Ezt vállalták eddig is és vállalják továbbra is. Ezek azonban sokszor embert próbáló feladatokat
jelentenek a számukra.
Az  irodájuk  nappali  melegedőként  szolgált  a  januári-februári  hónapban  a  nagy  hidegre  való
tekintettel, amely irodát napi szinten több mint 150 ember vette igénybe, zsíros kenyeret és teát
készítettek a betérő embereknek. A kollégák hétvégeken is egymást váltották. Az „Éjjeli menedék”
programon belül éjszakai járőrözést folytattak, valamint különböző szociális feladatokat láttak el,
mint a pokrócok, vagy a meleg tea osztása. Ezen kívül a szociális ellátókkal folyamatos teajáratot
üzemeltetettek  esténként,  amellyel  több  mint  25  emberhez  értek  el.  Különböző mentálhigiénés
szolgáltatásokat is biztosítottak.
2017.  február  23-án  gyertyagyújtással  emlékeztek  a  Tatárszentgyörgyön  2009-ben  meggyilkolt
ötéves  Robikára és édesapjára.  A megemlékezésre irodájukban került  sor.  A miskolci  cigányság
mély megrendüléssel adózik évről-évre a meggyilkoltak emléke előtt.
Az Antirasszista Világnap alkalmából ebben az évben is megszervezték a fáklyás felvonulásukat,
amely a Centrum áruház elől indult és a Szent István szobornál megemlékező beszédekkel zárult.
Rendezvényük legfőbb célja az volt, hogy a diszkriminációmentes szemléletmód egyre szélesebb
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körben elterjedjen. Elmondja, hogy hiába rendezik meg a felvonulást minden évben, nem nő az
érdeklődők száma.
2017. április 8-án Nemzetközi Roma Nap alkalmából tartottak rendezvényt. 1971-ben az első Roma
Világkongresszus megrendezése óriási előrelépése volt a roma társadalomnak. Ezen a jeles napon
fogadták el közös megegyezéssel a romák nemzeti jelképeit, mely napot az ENSZ hivatalosan is a
Roma Kultúra Világnapjává nyilvánított. Ebben az évben is rendhagyó módon ünnepelték meg ezt a
jeles  napot.  A szervezetük  irodájában  egy  roma  mesterségekből  álló  és  egy  roma  származású
hősöket/művészeket  bemutató  kiállítást  szerveztek.  A  kiállítás  után  pedig  a  résztvevőkkel
filmvetítéssel egybekötött kerekasztal beszélgetést szerveztek, melynek keretében felelevenítették a
cigányság hagyománytisztelő szokásait, értékeit.
2017.  május  1.  napján  hagyományteremtő  céllal  folytatták  az  Avasi  Roma  Majális  nyílt
rendezvényt.  A program  segítségével  kívánták  elősegíteni  a  térségben  élő  roma  és  nem  roma
emberek  közötti  összefogást,  kapcsolatépítést,  egymás  elfogadását  és  tiszteletét,  a  negatív
sztereotípiák kialakulásának megakadályozását, interkulturális feszültségek megoldását. Igyekeztek
úgy kialakítani és színessé tenni a programelemeket, hogy az odalátogató közel ezer roma és nem
roma származású ember minden korosztálya találhasson az érdeklődésének megfelelő programot. A
meghirdetett „Cigány ízek, hagyományok, Buba Mama emlékére” elnevezésű főzőversenyre több
mint hatvan csapat jelentkezett, akiknek a részére 200 kg húst, 200 kg burgonyát osztottak ki.
Ebben az évben is megszervezték az „Esélynövelő” nyári tábort, mely az elmúlt évekhez hasonlóan
az idén is sikerrel zárult. Itt  megjegyzi, hogy minden programot úgy kezdenek, hogy nem látják
biztosan a kivitelezést, ezért nagy büszkeség számukra, ha sikerül megvalósítani a terveiket, mint
ahogy a nyári tábort  is sikerült megszervezniük. Nagy örömükre szolgált, hogy a lelkiismeretes
segítőik  munkájának  és  a  támogatóik  önzetlen  anyagi  és  egyéb  felajánlásának  segítségével  70
halmozottan  hátrányos  helyzetű  roma  és  nem  roma  gyermeket  tudtak  megajándékozni  egy
felejthetetlen és örömteli  héttel.  A térítésmentes tábort ezúttal  két  turnusban indították,  melynek
helyszínéül ebben az évben a festői környezetben található hejcei tábort választották. A gyermekek
kiválasztását -  munkatársaikkal  együtt  -  hosszas egyeztetés előzte meg, hiszen tudatában voltak
annak,  hogy sokkal  több  rászoruló  gyermek van  városukban,  mint  amennyit  a  támogatásokból
elvihetnek. A kiválasztás után kezdtek hozzá a foglalkozások kialakításához, melyben három fő cél
elérését  tartották szem előtt.  Az első,  hogy a  gyerekeket  négy csapatra  osztották.  Saját  maguk
választottak csapatnevet a  futball  Európa-bajnokság mezőnyének résztvevői közül.  Ilyen módon
minden  csapatnak  az  általa  választott  EB  résztvevő  ország  bemutatása  lett  a  feladata.  Ezáltal
sikerült  elérniük,  hogy  felfedezzék  a  gyermekek  Európa  országainak  kultúráját,  társadalmi
berendezkedését, ásványi kincseit, természeti szépségeit és tudatosították bennük az őket körülvevő
természet megóvásának a fontosságát. A második fő cél, a roma és nem roma gyermekek közötti
kapcsolatépítés volt, ezzel tudatosítva játékos formában az emberek sokszínűségét és ezzel együtt
egymás  kölcsönös  elfogadásának  szükségességét.  A  harmadik  fő  cél  pedig  az  önismereti,
csapatépítő,  közösségfejlesztő módszerek alkalmazása,  melyek a gyerekek egész személyiségére
építő hatással lehetnek. Programjaikon olyan Miskolcon élő 11-15 év közötti fiatalokat fogadtak,
akik  rendszeres  jelleggel  az  érdeklődésüknek  megfelelő,  térítésmentes  foglalkozáson  szeretnék
szabadidejüket  eltölteni.  Foglalkozásaik  leginkább  kézműves,  drogprevenciós  foglalkozásokból,
valamint  filmvetítésekből,  tánc-  és  zenefoglalkozásokból,  sportfoglalkozásokból  állnak,  mindig
igazodva a különböző ünnepekhez, emléknapokhoz, esetleges világeseményekhez.
2017. június 23-án indították el a „Van közöd hozzá!” című közösségi programot, amely a város
minden  olyan  térségében  megszervezésre  kerül,  amelyet  szegregátumnak  nyilvánítottak  a
vonatkozó  törvények  alapján,  vagy  amely  területek  lakosai  megkeresték  az  Önkormányzatot.
Megjegyzi,  fontos,  hogy az  emberek  elmondják  véleményeiket,  mert  ők alkotják  a  közösséget.
Sokan csak azt várják, hogy beszélgessenek velük. Azt tapasztalták, hogy egyes közösségek komoly
hiányosságokkal  néznek  szembe,  úgy  mint  a  közművesítés,  vagy  a  közúthálózat  problémája.
Programjuk egyik alapgondolata és fő iránya, a tényleges fizikai jelenlét  a közösségekben. Úgy
érezték, hogy itt az ideje, hogy a 2010. óta működő és temérdek feladatot ellátó intézményüket,
ismét kivigyék a város különböző területeire, mert sajnos olyan mélységeket ért el a társadalom
különböző  szegmenseiben  markánsan  jelentkező  szegénység,  aminek  a  felszámolásához  közös
megoldásokra van szükség.  Továbbá úgy látják,  hogy a helyi  közlekedés díjai  olyan mértékben
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drágultak,  hogy  a  szegregátumokban  élő,  zömében  roma  származású  emberek  nem  tudják
megfizetni. Így sok esetben nem is jutnak be irodájukba, hogy elmondják véleményüket, esetleges
panaszaikat, javaslataikat, vagy előadják megoldásra váró problémáikat, melyekben remélhetőleg
segítségükre tudnak majd lenni.
Komoly problémaként  jelentkezik  a  családok  életében  a  gyermekek elhelyezése  a  nyári  szünet
idején,  hiszen a gyerekek ilyenkor már nem járnak iskolába, a szülőknek viszont munkába kell
menniük és  meg kell  oldaniuk  gyermekeik  biztonságos elhelyezését,  nyári  felügyeletét.  Erre  is
keresik  a  közös  megoldást.  Az  erre  irányuló  első  lépésként  Önkormányzatuk  labdarúgótornát
szervezett a térségben élő gyerekek számára. Ezzel megnyitották a nyári kitelepülő körútjukat is.
Szinte  a  semmiből  varázsoltak  vidám  gyermekligetet  Lyukóvölgybe,  amihez  munkatársaik  és
önkéntes  segítőik  is  kimagaslóan  hozzájárultak.  A  munka  pedig  nem  áll  meg,  folytatják.
Tevékenyen részt kívánnak venni közösségük életében. Az alábbi - a város különböző részeinek
nevét viselő - csapatok szerveződtek a labdarúgótorna keretében: Bábonyibérc, Tetemvár, Muszkás-
oldal, Szondy Bikái, Számozott utcák, Lyukóvölgy.
A Cigány Világszövetség kongresszusának  határozata  alapján  évek óta  megemlékeznek  a  világ
számos  országában  az  auschwitz-birkenaui  koncentrációs  táborban  elhunyt  áldozatokról.  Az
irodájukban gyertyagyújtással  egybekötött  filmvetítéssel  (Saul  fia)  és  beszélgetéssel  emlékeztek
meg a Roma holokauszt áldozatairól.
A Labdarúgó Szövetséggel karöltve idén is megszervezték a Tolerancia kupát. A bajnokságra 12
csapat jelentkezett. A Tolerancia kupa célja, hogy felhívják a figyelmet a rasszizmusra, egymás, a
másság elfogadására és a sportolási lehetőség biztosítására. A „foci”-hitük szerint: lehet több annál,
mint  ahol  a  szurkolók  egymásnak  mehetnek.  Szerintük  ez  a  sportág egy híd,  amely a  béke,  a
kölcsönös tisztelet és a kulturális sokszínűség közötti megértés egyik eszköze lehet.
Hagyományaikhoz híven ebben az évben is megszervezték a máriapócsi zarándokutat szeptember
11-én. Közel 250 fővel vettek részt, mindannyian Miskolc többnyire romák lakta szegregátumaiból.
A népes zarándokcsapatot összesen öt busz szállította Máriapócsra.
2010.  óta  hivatalosan  is  emléknappá  nyilvánították  november  3-át,  a  roma  emberek  sérelmére
elkövetett gyilkosságsorozat kezdetét. Fontosnak tartják, hogy minden roma és nem roma ember
álljon meg egy pillanatra ezen a napon, és emlékezzen az elhunytakra. A rendezvényüket 2017.
november 2-án a Roma Nemzetiségi Önkormányzat irodájában szervezték, ahol gyertyagyújtással,
filmvetítéssel és kerekasztal-beszélgetéssel várták az érdeklődőket, megemlékezőket.
Önkormányzatuk  minden  hónapban  legalább  egy  lakossági  fórumot  tart  a  város  különböző
területein.  Ezek  alkalmával  megismerik  a  helyi  közösségek  problémáit,  illetve  beszámolnak  a
lakosságnak a munkájukról.
A  Karácsonyi  gyertyaláng  rendezvénysorozat  idén  2017.  november  17-én  indult  útjára  a
„Karácsonyi  álom,  ha  valóra  válna….”  című  rajzpályázat  kiírásával,  majd  egy  karácsonyváró,
gyermekeknek  szóló  ünnepséggel  folytatódik  december  20-án az  Ifjúsági  és  Szabadidő  Ház
termében.  A  gyermekeket  a  különböző  felajánlásoknak,  gyűjtéseknek  köszönhetően
megajándékozhatták  játékokkal,  egyéb  eszközökkel.  Az  ünnepségen  200  gyermeknek  tudnak
örömet okozni. A felnőttekről sem megfeledkezve a rendezvénysorozat keretében ötnapos étel- és
ruhaosztást szerveznek a város különböző pontjain. A programsorozat ideje alatt közel 2000 adag
meleg étel,  3500 adag tea,  160 zsák használt ruha kerül  kiosztásra. Az ételosztás időpontjainak
megjelölésekor  gondoltak  arra  is,  hogy a  rászorulókat  az  ünnepek  után  is  megkínálhassák  egy
tányér meleg étellel. A rendezvény időpontjaival és időtartamával felhívták a figyelmet arra, hogy a
segítségadás,  az  egymásra  való  odafigyelés  fontosságának  nem  csak  a  szeretet  ünnepén  kell
megjelennie. Az emberek éppen ugyanúgy rászorulnak az adományokra, egy tányér meleg ételre,
egy  kedves  szóra,  egy  mosolyra,  magára  a  törődésre  az  ünnepek  előtt  és  után,  a  „szürke
hétköznapokban” is.
Miskolci Megyei Jogú Város Roma Nemzetiségi Önkormányzata az elmúlt években két helyszínen
állt  a lakosság rendelkezésére: a Király utcán, valamint a Baross Gábor utcán. A tapasztalat  azt
mutatja, hogy az elmúlt években az ügyfélforgalom radikálisan megnövekedett, amely egy évben,
hozzávetőleg  1000  főt  jelent.  A  Munkaügyi  Központoknak  köszönhetően  18-20  közvetlen
munkatársuk  és  közel  50  önkéntes  tevékenykedik  náluk,  akik  az  alábbi  feladatokat  látják  el:
konfliktuskezelés, információ áramlás, iskolai/óvodai beíratás, köz- és szolgáltató intézményekkel
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való  kapcsolattartás.  Az  elmúlt  évben  közmunka  program  keretében  megközelítőleg  400-500
embert sikerült különböző képzésekre eljuttatni. Elsődleges munkaerőpiacra körülbelül 250 embert
sikerült elhelyezniük, akik között voltak közmunkások, hajléktalanok, vagy olyan emberek, akik
évek óta nem dolgoztak. Érettségit adó felnőttképzésre 70 főt, míg középiskolai képzésbe 120 fiatalt
sikerül  beíratni.  Nagy  hangsúlyt  fektettek  azon  fiatalok  felkeresésére,  akik  kiestek  az  iskolai
képzésből, mert betöltötték a 16. életévüket.
Önkormányzatuknak  köszönhetően  egy  éve  folyamatosan  működik  az  Adománygyűjtő  pont  a
városban. Ez alatt az idő alatt több száz zsák ruhaadományt sikerült eljuttatni a rászoruló családok
számára,  valamint  különböző  bútor  felajánlások  is  érkeztek,  amelyeket  a  dolgozóik  saját
költségükön szállítottak el a megfelelő helyre. Napi szinten 15-20 ember látogat be a pontokba, az
elmúlt évben pedig közel 1000 ember vette igénybe a szolgáltatást. Bár súlyos anyagi megterhelést
jelent az üzemeltetés, de fontosnak tartják, hogy továbbra is működjön.
A Munkaügyi Központ által indult képzésekbe, mint a felzárkóztató program, felzárkóztató osztály,
szociális  gondozó  képzés,  számítástechnikai  képzések,  szakirányú  képzések  közel  fél  ezer
embernek  tudnak  segítséget  nyújtani  a  részvételben.  A szolgáltatásaik  révén  több  száz  embert
tudnak eljuttatni az elsődleges munkaerőpiacra, olyan munkák révén, mint az ország több területén
végzett vonattakarítás, az építőipari szak- és segédmunkák, vagy az operátori munkakörök betöltése
a Miskolcon működő cégeknél.
Az elmúlt évben az alábbi illusztris vendégeket fogadták: amerikai nagykövet, EBESZ küldöttség,
Európa Tanács, hazai és nemzetközi újságírók. Megjegyzi, hogy ezeknek a találkozásoknak sajnos
nincsenek látható eredményei, visszacsatolásai.
A beszámoló  végén  elmondja,  hogy  a  Karácsonyi  Gyertyaláng  Program  keretén  belül  2017.
december  20-án  gyermekrendezvénnyel  készülnek,  december  21-én,  23-án,  28-án  és  31-én
ételosztásra kerül sor, csak úgy, mint 2018. január 6-án és 13-án. Kiemeli, hogy ez nem csak munka
a számukra, hanem feltöltődés is.

Azt kéri a jelenlévőktől, hogy amennyiben van a közmeghallgatáson felmerült közérdekű kérdésük,
azt tegyék fel. Erre minden felszólalni vágyónak 2 percben van lehetősége. Aki a helyszínen szóban
nem kap választ, annak lehetősége van, hogy írásban kérje azt.
Lakatos  Ernő  testületi  tagot  megkéri,  hogy  az  elektronikus  úton,  előzetesen  már  megkapott
kérdéseket olvassa fel.

Lakatos Ernő: Szintén köszönti  a megjelenteket.  Az előzőekhez hozzáfűzi,  hogy a Karácsonyi
Gyertyaláng program minden résztvevő számára  öröm.  Lelki  feltöltődést  jelent  ez  a  szervezők
számára is, amelyből egész évben erőt tudnak meríteni munkájukhoz.

Felolvassa az elektronikus úton érkezett kérdéseket.

1. Kérdés: Fennmarad-e a számozott utca?
2. Kérdés: Mi várható a 3-4-5-6-7. számozott utcákkal kapcsolatban, mivel azt hallottuk,
hogy a Máltai Szeretet Szolgálat fel fogja újíttatni a házakat?!
3. Kérdés:  Az  önkéntesek vannak  jelen  a  lakókörnyezetünkben.  Félnek  az  idősek.  Mit
lehet tenni a kialakult helyzettel kapcsolatban?
4. Kérdés: Szeretném megkérdezni, hogy mikor kerül kiutalásra a 30 ház, vagy pedig mi
lesz azokkal, akiket kilakoltatnak? Lesz biztosítva számukra csereingatlan?
5. Kérdés: Az elmúlt időszakban a Tetemvár Alsósor utca 26 sz. alatt található útszakaszon
csőrepedés  történt.  A MIVÍZ  Kft.  elhárította  a  hibát,  de  a  felbontott  útszakaszon  nem lett
helyreállítva  az  útburkolat,  ami  balesetveszélyes.  A másik  probléma,  hogy  a  víz  nyomása
nagyon  lecsökkent  az  adott  szakaszon,  és  nagyon  sokáig  kell  ott  állni  a  kút  mellett.  Arra
szeretnénk kérni Önöket, hogy intézkedjenek ezen hibáknak a mielőbbi elhárításáról.
6. Kérdés: Szondy György u. 10/4. sz. alatt található gödrös útszakasz zúzott kővel való
felújítását  szeretnénk  kérni.  A fent  nevezett  útszakasz  karbantartására  azért  lenne  szükség,
mivel az elmúlt években ezen az útrészen nem történt felújítás, illetve útkarbantartás sem az
Önkormányzat  részéről.  A kérelmünket,  a  lakók  aláírásával  együtt  továbbítottuk  a  területi
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képviselőnek (Katona Ferenc- területi képviselő), de sajnálatos módon nem történt visszajelzés
a számunkra.
7. Kérdés: Véleményem  szerint,  Lyukóvölgy  népvándorlás  célpontjává  vált  az  elmúlt
időszakban.  A  város  által  felszámolt  telepek  kapcsán  is,  nagyon  sok  család  kiköltözött
Lyukóvölgybe. Sok a lakásfeltörés, és mondhatom, hogy félünk. Mikor javul a közbiztonság?
8. Kérdés: Szeretném elmondani, hogy nagy gondot jelent a buszmegállók használata is.
Nehezen érhetők el, be vannak süppedve, a babakocsiban az anyukák a kis gyermekeket nem
tudják feltolni a dombon, csak is több méteres kerülő úttal tudják megoldani, de azt is csak
nehezen. Mikor történik meg a többi meglévő buszmegálló felújítása?
9. Kérdés: Lyukóvölgy  egész  területén  nem található  átkelőhely,  ami  azt  jelenti,  hogy
nincs  kialakítva  gyalogos  átkelőhely.  Az  utak  (zebrával)  való  megcsináltatását  (felfestését)
szeretnénk kérni a területi képviselő úrtól, ha van rá lehetőség, csináltassa meg.
10. Kérdés: A völgyben  találhatók  olyan  részek,  ahol  oszlopok  nincsenek  egyáltalán
kihelyezve, nincs közvilágítás, illetve lámpatest nélküli oszlopok is találhatók. Ehhez viszont
ténylegesen  szeretnénk  segítséget  kérni,  hogy  ezekre  az  oszlopokra  közvilágítási  lámpa
felszerelése megtörténhessen.
11. Kérdés:  Lyukóbányának nincsenek aszfaltozott  utcái.  Egy idősebb néni  elpanaszolta,
hogy sárban és jégben csúszkálnak a gyerekek, ha iskolába indulnak reggelente.
12. Kérdés: Víkend telepen nincs buszközlekedés, gyalogosan járnak a gyerekek iskolába,
illetve a felnőttek dolgozni. Szándékoznak-e járatot indítani?
13. Kérdés:  Szeretném megkérdezni,  hogy a többi  területtel  (pl.  Muszkás oldal,  Víkend
telep,  Tetemvár,  Bábonyibérc)  mit  szándékozik  tenni  a  város,  illetve  mi  lesz  az  ottani
lakossággal?
14. Kérdés: Szeretném elmondani, hogy a házaknak a többsége mélyedésben van. Jön egy
felhőszakadás, olyan árvíz keletkezik abból, hogy a házaknak a többségét elönti a víz, ezáltal az
elöntött  házak teljesen lakhatatlanná válnak. /Lakossági fórumon is elhangzott  a probléma./
Sokszor még az udvari WC-t is kimossa az eső, amely a legrosszabb esetben az utcára folyik.
Szeretnék kérelmezni, hogy az utcákban az utakon olyan elvezető részeket /csatornarendszert,
vagy mélyebb árkokat/ alakítsanak ki, amely elősegíti, hogy ha egy nagyobb eső esik, akkor az
ne okozzon kárt a családok életében.
15. Kérdés: A szétdobált szemétre is szeretnénk panaszkodni, mivel rengeteg felgyülemlett
szemét található a völgy egész területén, ami miatt a patkányokkal is meggyűlnek a bajaink.
Lehet akármilyen rendezett portánk, a rágcsálókat képtelenek vagyunk kiirtani.  
16. Kérdés:  Az  elmúlt  évben  több  család  fordult  a  Miskolci  Roma  Nemzetiségi
Önkormányzathoz  azzal  a  panasszal,  hogy  önkormányzati  bérleményük  határozott  idejű
szerződésének lejárta után a bérleti szerződésüket nem újítják meg annak ellenére sem, hogy
egyik szolgáltató felé sincs közüzemi tartozásuk. A MIK Zrt. a bérleti szerződés lejártán kívül,
más  indoklást  nem  ad  arra  vonatkozóan,  hogy  miért  nem  akarják  meghosszabbítani  a
lakásbérleti  szerződéseket,  holott  nincs  elmaradásuk  a  családoknak…  Szeretnénk,  ha
megindokolnák ezeket az intézkedéseket!
17. Kérdés: A Dobó utcában található egy közös udvarrész, ahol lámpaoszlopok találhatók.
Egyetlen egy gond  van,  hogy évek óta  nincs  közvilágítás.  Sötétben járnak  az  emberek  az
udvarban, elemlámpával közlekednek. Szeretnénk megkérni a területi képviselő urat (Hubay
György), hogy ezen probléma megoldást nyerjen az elkövetkezendő időszakban.
18. Kérdés: Vasgyár  részével  kapcsolatban  érdeklődnék,  a  terület  rehabilitációjával
kapcsolatban.”

Váradi Gábor elnök: Két kérdés lenne a MIVÍZ Kft. irányába. Megkérdezi a szolgáltató jelenlévő
képviselőjétől, hogy tud-e szóban válaszolni, vagy inkább írásban kívánja-e a válaszadást.

Balajti  Péter:  Szeretné  kérni,  hogy írásban  válaszolhassanak  a  feltett  kérdésekre,  mivel  előbb
szükséges az ügy kivizsgálása.  A 14. kérdés  tekintetében elmondja,  hogy azzal  kapcsolatosan a
Miskolci Városgazda Nonprofit Kft. az illetékes.
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Váradi Gábor elnök: A közbiztonsággal kapcsolatban a 7. kérdést említi. Válaszadási lehetőséget
megadja Bogyay rendőrezredes úrnak.

Dr. Bogyay Ferenc:  Köszönti a megjelenteket. Lyukóvölgy alapvetően egy hétvégi házas övezet
volt.  Statisztikai  adatok  alapján  évek  óta  csökken  a  bűncselekmények  száma.  Ha  egy  állandó
tartózkodású városrésszé tud alakulni, akkor a közbiztonságot is könnyebb fenntartani.

Váradi Gábor elnök: Lyukóvölggyel kapcsolatban nagyon sok kérdés érkezett.
Megkérdezi, van-e valakinek kérdése a jelenlévők közül.

Nótár József:  A Harmadik utcában él,  bérleti szerződése határozatlan időre szól. Több éve egyik
napról a másikra élnek a lakásukban és senkitől nem kapnak megfelelő választ arra, hogy lebontják-
e a lakást, és ha igen, mikor.

Váradi  Gábor elnök:  A közmeghallgatással  kapcsolatban  a  szolgáltatók  részére  megküldték  a
meghívókat, de kevesen éltek a lehetőséggel.
Miklós  Béláné aljegyző asszonytól  megkérdezi,  hogy kapnak-e valamilyen választ  a  felvetődött
kérdésekre.

Miklós  Béláné  aljegyző:  A  jegyzőkönyvben  szerepelni  fognak  a  kérdések,  és  ha  kérik,
természetesen továbbítva lesznek az illetékesek felé.

Váradi Gábor elnök: Fontos, hogy megkapják a válaszokat, mivel mindegyik közérdekű kérdés.

Buri Attila: Mester utcai lakó. Elmondja, hogy a tavalyi közmeghallgatáson, valamint az idein sem
jelent meg a MIK Zrt.-től senki. A következő kérdést teszi fel: mi lesz a Kabar utcai lakosokkal. Az
ott lakók egészségtelen körülmények között laknak, kilátástalan a helyzetük.

Váradi Gábor elnök: Úgy tudja, hogy ezzel kapcsolatban már önkormányzatuk is tett fel kérdést
korábban az illetékes képviselő irányába. Megjegyzi, hogy Vágner Tamás a Máltai Szeretetszolgálat
részéről jelen van a közmeghallgatáson, azonban ő nem illetékes ebben, így nem tud erre válaszolni,
ahogy a Számozott utcai kérdésekkel kapcsolatban sem, mivel abban a városvezetés az illetékes.
Megkérdezi, hogy van-e valakinek kérdése.
Megköszöni azon partnerek közreműködését, akik hosszú évek óta fontos feladatuknak tekintik,
hogy a közmeghallgatásokon jelen legyenek. Így megköszöni a rendőrség képviselőinek, a MIÖR
részéről  Kovács  László  úrnak,  valamint  Cseh  Lászlónak.  Ugyanakkor  sajnálja,  hogy  a  városi
önkormányzat részéről nincsenek jelen. Javasolja, hogy a feltett kérdéseket a Miskolci Megyei Jogú
Város Önkormányzatának közmeghallgatásán is tegyék fel legközelebb.

Mindenkinek  azt  kívánja,  hogy  a  Karácsony  üzenete,  amit  ők  is  közvetítenek  a  Karácsonyi
gyertyaláng programon keresztül, az ne csak egynapos legyen az életünkben, hanem az év minden
napján figyeljenek egymásra.
Áldott  Karácsonyi  Ünnepeket  kíván  mindenkinek.  Kéri,  hogy  aki  tud,  vegyen  részt  az
adománygyűjtésben, ételosztásban, a karitatív munkában.

A közmeghallgatást 16 óra 58 perckor bezárja.
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